
 

Skolebestyrelsesmøde 

21. september 2022, kl. 17.00-19.00. 

Tilstede Christian (f - formand), Martine (f - næstformand), Brian (f), Christian (f), Trine (f), Therese (m), Mie 

(f) og Steen  

Afbud fra Inga (f), Anette (m) og Sabrina (m) 

 

 

1. Referat til forældrene 

Mie tager referat. 

 

2. Godkendelse af dagsorden  

Dagsordenen godkendt med den rettelse, at Steen fortæller om skolens opbygning under punktet 

Meddelelser/nyt fra ledelsen umiddelbart forud for rundvisning på skolen.  

 

3. Evaluering/opsamling fra Introkurset 

På introkurset deltog de fleste af forældrerepræsentanterne. Kurset gav deltagerne en introduktion 

til bestyrelsesarbejdet, og input til hvordan bestyrelsen kan påvirke skolens drift og virke fx ved 

udarbejdelse af politikker og ved at føre tilsyn.    

 

Introkurset gav anledning til følgende ideer og refleksioner:  

Bestyrelsen drøftede om det fremadrettede arbejde skal være med hovedfokus på trivsel og 

inklusion, således at bestyrelsens udarbejdelse af politikker mv. skal ske med sigtet at fremme 

elevernes og medarbejdernes trivsel. Det blev ud fra denne drøftelse besluttet at tage emnet trivsel 

og inklusion op på næstkommende bestyrelsesmøde. Skolens inklusionsvejleder inviteres med på 

mødet og Therese foreslog at SFO’en også kan byde ind med et oplæg. 

Det blev endvidere besluttet at etablere en Dropbox til fildeling forældrerepræsentanterne imellem 

(fx. til politikker, årshjul og tilsyn). Christian tilbød at lave en Dropbox. 

   

4. Opsamling på budget 2023-2026 og dialogmøde 

Steen oplyste, at budgeterklæringen allerede foreligger. Budgettet er ikke endeligt vedtaget, men 

af det foreliggende fremgår, at skoleområdet ikke rammes så hårdt som frygtet, hvilket 

hovedsageligt skyldes kommunens beslutning om at forhøje skatten i Køge kommune.  

 

Bestyrelsen har noteret sig følgende i budgeterklæringen:  

- Rekruttering og fastholdelse har fået fokus og er tilført midler.  

- Der er afsat 114 mio. fra 2023-2026 på anlægsområdet. 

- Der kommer ikke besparelser på de forebyggende rådgivere (børne og ungeområdet) 



- Kravet om maksimum 24 elever i klasserne i indskolingen i dansk og matematik, der indfases de 

kommende år, opretholdes 

- Naturskolerne bibeholdes 

- Åbningstider i SFO opretholdes 

- Sportsklasserne bibeholdes  

I forhold til udspillet er resultatet efter bestyrelsens opfattelse tåleligt.  

 

Dialogmøde 

På dialogmødet hvor Christian, Brian og Steen deltog blev besparelsesforslaget gennemgået. 

Efterfølgende var der lagt op til en dialog med politikerne.  

Christian oplyste, at der blandt skolebestyrelserne var enighed om at fokusere på de punkter, som 

bestyrelsen havde valgt at adressere. Der blev på den baggrund sendt et fælles høringssvar fra 

bestyrelserne i Køge. Der var blandt de deltagende bestyrelsesmedlemmer en overordnet følelse 

af, at deltagerne på dialogmødet blev hørt.      

 

5. Opsamling på forældrehenvendelse fra sidste møde 

Steen har efter sidste bestyrelsesmøde sendt et svar i overensstemmelse med bestyrelsens 

drøftelser. Steen orienterede om, at han har modtaget et svar retur, hvoraf det fremgår, at 

forældregruppen overvejer det videre forløb.  

 

 

6. Ferieplan 

For så vidt angår sommerferiestart og uge 42 er ferien fastsat nationalt. Den øvrige ferieplan skal 

vedtages på kommunalt niveau, således at ensretning sikres. Forvaltningen har fremlagt et forslag 

til ferieplan for 2023/2024 og 2024/2025. Grundlaget for ferieplanerne er, at antallet af skoledage 

er 200 pr. skoleår. Ferie og fridage (inkl. weekender og helligdage) udgør således 165 dage pr. 

skoleår.  

 

Bestyrelsen drøftede forvaltningens forslag om, at der afsættes 7 ugers sommerferie i 2023. 

Bestyrelsen fandt både fordele og ulemper herved.  

Bestyrelsen fandt den alternative plan for 2024-2025 uhensigtsmæssig, idet den bl.a. medfører, at 

skolen skal varmes op for én skoledag d. 3. januar 2025. 

 

Bestyrelsen besluttede at sende høringssvar, hvori bestyrelsen tilslutter sig forslagene til 

ferieplanen for 2023-2024 og 2024-2025. 

 

Therese vil komme med forslag til en SFO-lukkedag, som skal besluttes af bestyrelsen på et senere 

bestyrelsesmøde.  

 

7. Ændring af skoledistrikt 

Bestyrelsen har tillid til, at de nye beregninger er korrekte og anerkender at forslaget løser et 

problem for Sct Niciolai. Bestyrelsen påpeger samtidigt, at der på sigt kan opstå udfordringer i 

Søndre Skoles distrikt.  

  



 

8. Datoer for kommende bestyrelsesmøder 

Der er i den forelagte plan fastsat bestyrelsesmøder mandage og onsdage. Bestyrelsen foreslår at 

ændre i møderækken således at onsdage undgås. Følgende ændringer blev besluttet:   

- 2/11 – fastsat til næste bestyrelsesmøde. Theresa undersøger om SFO/Klub har arrangement d. 

2/11 efter kl. 17. Da der er arrangement ændres datoen til 7/11. 

- 7/12 ændres til 5/12  

- 30/1 fastholdes 

- 15/3 ændres til 13/3 

- 24/4 fastholdes 

- 24/5 ændres til 22/5 

- 19/6 fastholdes 

 

Mødetidspunktet er fortsat kl. 17.00-19.00 

 

9. Meddelelser/nyt fra 

Elevråd:  

Ingen fra elevrådet mødt – Steen oplyste, at elevrådet planlægger trivselsdag, der skal afholdes 

næste onsdag. 

SFO:  

Therese oplyste, at SFO’en arbejder på et årshjul med arrangementer og aktiviteter. SFO’en vil 

fremover udsende nyhedsbreve hver måned. Therese fortalte, at SFO’en har afholdt en temadag 

med bl.a. oplæg fra Lars Jørgensen. Næstkommende trivselsdag har kommunikation og trivsel som 

tema, og der også planlagt en pædagogisk dag på Vesterbro Ungdomsgård. SFO’en har i øjeblikket 

praktikanter fra Jobplaneten, produktionsskolen og jobcenteret i 13 ugers praktikforløb. SFO’en har 

ændret indkrydsningen, således at den fremover skal ske på flere standere, når børnene møder ind 

i SFO efter skole.   

Formand:  

Formanden havde intet at meddele.  

Skoleledelsen:  

Skolen har skåret alle abonnementer væk og Steen stiller spørgsmål til, om medlemskab af Skole og 

Forældre fortsat ønskes (ca. 8.000 kr. årligt). Forældrerepræsentanterne finder abonnementet 

givtigt, og Martine vil undersøge, om vi kan nedbringe den årlige udgift ved fx at frasige fysiske 

blade. Spørgsmålet drøftes på næstkommende møde.   

Andre: 

Ingen andre havde noget at meddele.  

 

10. Eventuelt 

 

Ingen havde noget at tilføje til punktet. 


